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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter à l'AAP-6 le nouveau terme et sa définition suivants :


special air chart / carte aérienne spéciale


A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation.  Charts must be published with current aeronautical information on at least an annual basis and updated with the latest aeronautical information on a regular basis between editions.  The date of currency will be shown in the marginalia.  Topographic data should be updated whenever possible.



carte aérienne spéciale / special air chart


Une carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre aux besoins militaires pour la navigation aérienne à basse altitude.  Les cartes devront être publiées avec des informations aéronautiques actualisées au moins de façon annuelle et mises à jour avec les dernières informations aéronautiques de manière régulière entre deux éditions.  La date de mise à jour devra être indiquée dans la marge.  Les données topographiques devront être mises à jour chaque fois que possible.
JUSTIFICATION
:
This term describes a concept related to geography.  There is no specialized glossary for geography and therefore it should be inserted in AAP-6.



Ce terme décrit un concept géographique.  Il n'y a pas de glossaire spécialisé dans le domaine géographique et ce terme devrait donc être inclus dans l'AAP-6.

AAP-6(V) M.V.02 ENTRY/
ENTREE AAP-6(V) V.M.02
:
Nil / Néant.
COMMENTAIRES DU CT / TC COMMENTS (05-07-2001) :

Les commentaires des FSN sont demandés pour le 07 septembre 2001. / FSN comments are requested by 07 September 2001.

COMMENTAIRES DU CANADA / CA COMMENTS (27-09-2001) :

Le CA réserve ses commentaires.

CA reserves its comments.

CONFERENCE FSN / FSN CONFERENCE (OCTOBRE / OCTOBER 2001)
Les FSN conviennent du terme et de la définition suivants :

The FSN agreed to the following term and definition:

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude en temps de paix.
special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale
A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. 
Les FSN renvoient le terme et la définition remaniés au GT IGEO pour examen et prient le GT de prendre note de la justification canadienne ci-après :

Justification : les trois dernières phrases trouvent mieux leur place dans une Note.  La description suppose des verbes au présent.

The FSN deferred the modified term and definition to IGEOWG for review and recommended the WG to note CA rationale below:

Justification: the last three sentences are not part of the definition and should be included in a Note.  Verbs should be in the present tense in a description.

AGREEE FSN / FSN AGREED

RENVOYEE AU GT IGEO / DEFERRED TO IGEOWG

COMMENTS OF THE 24TH MEETING OF THE INTERSERVICE GEOGRAPHIC WORKING GROUP (IGEOWG) (December 2001) :

The WG discussed on the lack of time during the meeting to provide a reasonable answer to the FSN and it was agreed to let nations review those amended terms and reply within three weeks after the end of the meeting, using the silence procedure.  The WG agreed that the Secretary forward to the NATO TC, for the incorporation of those terms in the Agenda for the ESN meeting, the WG's endorsement on the 6 PLs unless nations would break the silence on any of those terms by 15 December 2001.

COMMENTS FROM THE SECRETARY OF THE IGEOWG (17-12-2001) :

The Secretary recommends this PL be deferred back to FSN 2002.  UK does not agree with the amended definition of Special Aeronautical Charts as proposed by the FSN.  UK asks that the original "Proposal" definition be retained since this was approved by the NATO Special Aeronautical Chart Working Group (SACWG) in March 2001.  One last point of clarification: SACWG agrees the term should be changed to "Special Aeronautical Chart" but that their original definition be retained.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation.  Charts must be published with current aeronautical information on at least an annual basis and updated with the latest aeronautical information on a regular basis between editions.  The date of currency will be shown in the marginalia.  Topographic data should be updated whenever possible.

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart


Une carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre aux besoins militaires pour la navigation aérienne à basse altitude.  Les cartes devront être publiées avec des informations aéronautiques actualisées au moins de façon annuelle et mises à jour avec les dernières informations aéronautiques de manière régulière entre deux éditions.  La date de mise à jour devra être indiquée dans la marge.  Les données topographiques devront être mises à jour chaque fois que possible.
UK COMMENTS / COMMENTAIRES DU ROYAUME-UNI (23-9-2002) :

The UK considers the definition should end after the first sentence.  The amplifying sentences should be deleted, as aspects of currency and amendment are not normally contained in a definition.  The UK proposes that the term is shortened to read:

"A topographical chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low-level air navigation."

COMMENTAIRES DU CANADA / CA COMMENTS (04-10-2002) :

Le CA accepte les commentaires du GT IGEO (17/12/2001) et propose les modifications rédactionnelles suivantes :

CA agrees with the IGEO WG comments (17/12/2001) and proposes the following editorial modifications:

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Une cCarte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre aux besoins militaires pour de la navigation aérienne à basse altitude.  Les cartes devront être publiées avec des informations aéronautiques actualisées au moins de façon annuelle et mises à jour avec les dernières informations aéronautiques de manière régulière entre deux éditions.  La date de mise à jour devra être indiquée dans la marge.  Les données topographiques devront être mises à jour chaque fois que possible.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation.  Charts must be published with current aeronautical information on at least an annual basis and updated with the latest aeronautical information on a regular basis between editions.  The date of currency will be shown in the marginalia.  Topographic data should be updated whenever possible.

COMMENTAIRES DE LA BELGIQUE (18-10-2002) :

Nous appuyons l’avis du secrétaire de l’IGEOWG (17-12-2001).
COMMENTAIRES DE LA FRANCE / FR COMMENTS (24-10-200)

La France fait remarqué que la traduction anglaise de la proposition de l’IGEOWG est incomplète : le terme « peace time requirement »  a disparu ! ! ! 

 Le spécialiste FR dans le domaine géographie de l’EMAA  (E.M de Armée de l'Air) estime que cette précision est nécessaire et qu’elle ne doit en aucun cas disparaître. 

De plus, les trois dernières phrases n’apportent aucune plus value.

CONFERENCE FSN / FSN CONFERENCE (OCTOBRE / OCTOBER 2002)
Les FSN conviennent du terme et de la définition suivants et demande au GT IGEO et GT AO d’établir la différence entre les termes «carte aéronautique spéciale» et « carte topographique aéronautique » et revoir les termes « carte aéronautique » et « carte spécialisée » de l’AAP-6.

The FSN agreed to the following term and definition and request the IGEO WG and AO WG to establish the difference between the terms “special aeronautical chart” and “aeronautical topographic chart” and to examine the terms “aeronautical chart” and “chart” in AAP-6.

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Voir carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. See also aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

AGRÉÉE FSN / FSN AGREED
RENVOYEE AU GT IGEO ET AU GT AO / DEFERRED TO  IGEO WG AND AO WG

COMMENTS OF THE 26TH MEETING OF THE AIR OPERATIONS WORKING GROUP (AO WG (14-17 April 2003) :

The AOWG reviewed and agreed with the following terms and definitions, which were noted by the Air Board at its 30 May 03 meeting:

Le GT AO revise et convient des termes et définitions suivants que le Bureau Air note lors de sa rencontre du 30 mai 03:

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. See also aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Voir carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

The AOWG also agreed that the terms and definitions had to be harmonized with the NADC.

Le GT AO convient aussi que les termes et définitions devaient être harmonisés avec le NADC.

FR COMMENTS / COMMENTAIRES DE LA FRANCE (01-10-2003):

La FR, tout en ne reniant pas la justesse de la proposition originelle retenue par la Conférence FSN (1), admet les commentaires du GT AO d'avril 2003 et accepte cette définition conforme aux souhaits de la FR :

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Voir carte aéronautique; carte topographique aéronautique.
special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. See also aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

(1) carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Voir carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. See also aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

COMMENTAIRES DE LA BELGIQUE (13-10-2003) :

La Belgique marque son accord avec le terme et la définition agréés par les FSN (octobre 2002).

HQ SACT COMMENTS / COMMENTAIRES DU QG SACT (16-10-2003) :

Noted AOWG approved FSN agreed definition (and Air Board noted).

Le GT AO a approuvé la définition agréée FSN.

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (16-10-2003) :

CA agrees with the FSN and AOWG terms and definitions:

Le CA est d’accord avec les termes et definitions des FSN et du GT AO :

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. See also aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Voir carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

CONFÉRENCE FSN / FSN CONFERENCE (NOVEMBRE / NOVEMBER 2003)

Les FSN entérinent leur décision d’octobre 2002 et conviennent du terme et de la définition suivants :

The FSN  confirmed  their decision of October 2002 and agreed to the following term and definition:
carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Termes connexes : carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. Related terms: aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

Les FSN demandent au GT IGEO et GT AO d’établir la différence entre les termes «carte aéronautique spéciale» et « carte topographique aéronautique » et de revoir les termes « carte aéronautique » et « carte spécialisée » de l’AAP-6.

The FSN require the IGEOWG to establish the difference between the terms "special aeronautical chart" and "aeronautical topographic chart", and to review the terms "aeronautical chart" and "special chart" of AAP-6.

AGRÉÉE FSN / FSN AGREED

RENVOYÉE AUX GT IGEO ET AO / DEFERRED TO IGEO AND AOWGs

COMMENTS OF THE 26TH MEETING OF THE INTERSERVICE GEOGRAPHIC WORKING GROUP (IGEOWG) – 17-19 November 2003. (13 Jan 2004) :

The IGEO WG deferred this proposal to the next SAC WG meeting to consider the terminology issue, as they are the best forum to take this forward.

LISTE AGRÉÉE FSN N° 046 / FSN AGREED LIST N° 046 DU/DATED : 21-01-2004

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Termes connexes : carte aéronautique; carte topographique aéronautique.

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low level air navigation. Related terms: aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

US COMMENTS (26-02-2004):

The US supports the 2003 FSN Conference and awaits advice from the IGEO and AO WGs.

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA maintains agreement with the FSN 2003 definitions, and awaits the IGEO and AO WGs comments.

Le CA maintient son accord avec les définitions de la réunion FSN 2003, et attend les commentaires des GT IGEO et AO.

ESN 2004 MEETING (MARCH 2004):

The ESN, FSN and all other attending nations agreed to the following terms and definitions but awaited the AOWG and NATO Special Aeronautical Chart Working Group (SAC WG) comments:

Les ESN, FSN et l’ensemble des autres pays présents conviennent des termes et des définitions suivants mais attendent les commentaires du GT AO et SAC :

special aeronautical chart / carte aéronautique spéciale

A topographic chart with aeronautical information designed to meet military peacetime requirements for low-level air navigation.  Related terms: aeronautical chart; aeronautical topographic chart.

carte aéronautique spéciale / special aeronautical chart

Carte topographique comportant des informations aéronautiques destinées à répondre, en temps de paix, aux besoins militaires de la navigation aérienne à basse altitude.  Termes connexes : carte aéronautique; carte topographique aéronautique.
The ESN still awaited clarification of the questions raised by the FSN in November 2003.

Les ESN attendent toujours les réponses aux questions posées en novembre 2003 par les FSN.

DEFERRED TO AO, IGEO AND SAC WGs / RENVOYÉE AUX GT AO, IGEO ET SAC
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